



外籍勞工資訊通報

主 題：拾獲手機未歸還失主，觸犯台灣法律，須負刑事及民事責任

近日已連續發生多起，外籍勞工拾獲手機未歸還失主而佔為己有，遭警察局查獲之案例。不只是手機，還有筆記型電腦都有它的內鍵序號，檢到這種 3C 產品一定要送交警察局，不可私自留下使用；倘若拿來使用，電信警察立即可以循線找到 IP 位址，輕而易舉就能破案。

若拾獲物品未歸還失主者，在台灣乃屬侵佔罪，如遭起訴必須上法院開庭並負起民事及刑事上責任，請勿因個人一時貪念而造成金錢及名譽上之損失。

另外，請各位外籍勞工切勿購買來路不明之手機，以免觸犯收受贓物罪，依法可處三年以下有期徒刑，拘役或新臺幣一萬五千元以下罰金。

INFORMATION

Subject: Find cell phone but not return to the owner will against Law in Taiwan. The violator will take responsibility of CIVIL and CRIMINAL action.

Contents: It happened a lot lately that many foreign workers found cell phones but didn't return to the owner and kept using it to found by polices. There are related numbers to track 3C products ex: cell phones and notebooks and easily to found through IP address by polices. It should send to police station if he finds something and never keep or use it.

It is Crime of Embezzlement in Taiwan, if he found something but not return to the owner. The violator should take responsibility of CIVIL and CRIMINAL action. Never make a big lost of money and damage the reputation because of greed.

Reminding, never buy illegal cell phones incase of against the Law. The violator will be sentenced to 3 years imprisonment or fine NT\$15000 maximum.